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Na Pramom fak-ultetu zaposlena sam od 1985. godine, a od 2017. do 2020. obavljala funkciju
dekanice. U ovom programu Zelja mi je obuhvatiti ciljeve i zadatke koje treba zavr5iti iz toga razdoblja
kao i predvidjeti nove za daljnji ramoj nabega fakulteta.

Na podetku, Zelim se svim srcem zahvaliti svojim prodekanima koji su sa mnom dijelili viziju
fakulteta i njegova uspjeha i svesrdno radili na njego'lu ostvarenju, treba reci, i uz podr5ku cijelog
na3eg kolektiva. U tom razdoblju ja kao dekanica, prodekani i op6enito uprava poili smo od usvojene
Strategije SveudiliSta u Rijeci koja wijedi do 2020. godine te dotada5njih rezultata na5ega fakulteta

Jedan od temeljnih zahtjeva u na5em radu bilaje transparentnost dono5enja i provodenja odluka.
Vjerujem da smo to uspjeli i daje rad razliditih povjerenstava i odbora kao i samoga Vijeda omogu6ila
svim zaposlenicima da sudjeluju u radu fakulteta i budu ukljudeni. Provedene ankete o zadovoljstvu
nastarmika, studenata i svih zaposlenika potwduju da smo uspjeli zadriati jedan kolektivni duh u cilju
poboljianja uvjeta rada i studiranja. Smatram daje to dobra osnova za nai daljnji rad i u idu6em
mandatnom razdoblju.

Nastojali smo transparentno osigurati redovita napredovanja na5ih nastavnika, zaposlili smo vi5e
mladih asistenata i suradnika upravo na katedrama koje su iskazivale nedostatak nastarmika i zaposlili
i nove kadrove u administraciji na poslovima bitnima za ostvarenje medunarodne mobilnosti i
projekata. Time smo pokazali da prepoznajemo vaZnost dobre administracije za ostvarivanje vaZnih
strateikih ciljeva fakulteta i sveudili3ta, a sve u te5kim okolnostima ogranidenog proraduna i
koeficijenata. Istinaje, naZalost, daje dio koeficijenata ostao odlaskom na5e drage profesorice
Bodiroga Vukobrat, ali i strateskim planiranjem i balansiranjem mogu6nosti i potreba.

Obavili smo veliki posao priprema za reakeditaciju. NaZalost, pandemija je prekinula postupak koji ie
se nastaviti najesen. Takoiler, kao vanjska potwda kvalitete odobren nam je i novi certifikat norme
ISO 9001 :2015.

Kao i ranije, ciljeve novog programa moZemo podijeliti u gmpe:

1) studenti i studiranje,
2) znanstveni rad
3) lokalna suradnja,
4) metlunarodnasuradnja

Takva podjela u glavnim crtama prati i nacrt nove Strategije Sveudili5ta za razdoblje 2021. -2025.
koja 6e predstavljati osnovu za izradu nove strategije Pravnog fakulteta. Tako<ler, naglasak 6u staviti
na ostvarivanje bitnih parametara iz programskog ugovora IJNIRI s Ministarstvom manosti i
obrazovanj a.

1) Studenti i studiranje

U ovom mandatu obavljenje veliki posao usklailivanja studijskih programa za integrirani i strudni
studij u sklopu priprema za reakreaditaciju, uz pomo6 Odbora za kvalitetu. Svi programi uredeni su u
skladu s Bloomovom taksonomijom Promjenama u studijskim programima omogu6it 6e se kvalitetniji
rad i bolje rezultate. Uveli smo ve6i broj klinidkih predmeta koji se pokazuju neophodnima u
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kontekstu razvijanja praktidnih kompetencija studenata. NaS projekt Prars lzns - Besplatna primama
prarma pomod i strudna praksa na Pravnom fakultetu u Rijeci odobrenje podetkom oZujka 2020. i
financiran s ukupno 3.101.829,38 Kn iz nepovratnih sredstava EU Socijalnog fonda. Njegovom
punom implementacijom, stvorit 6e se uvjeti u treioj godini projekta za osnivanje prarme klinike u
smislu Zakona o besplatnoj pravnoj pomo6i. Time 6emo ostvariti san koji smo prof. Radolovii ija
snivali kad smo zapodeli s programom Pravne klinike gra<lanskog prava joi prije 25 godina, a Pravni
fakultet 6e biti u prilici ostvariti i tu svoju druStvenu ulogu.

U proteklom razdoblju smo, osim kvaliteti studija veliku pozornost posvetili i prolaznosti i
pravowemenom zavr5etku studija naiih studenata, jerje i tojedan od parametara postavljenih u
kriterije za programske ugovore MZO. To ne znadi pad kvalitete studiranja nego promjena paradigme
prema kojoj student nije objekt ve6 partner u studiranju. U tom smislu moZemo naglasiti vrlo dobre
rezultate studentske ankete o zadovoljstw studijem i fakrltetom. Potrebno je nastaviti s mjerama
kojima 6e se jadati odnos odgovomosti fakulteta prema upisanom studentu, a ukljuduju pojadani
individualni pristup studentima, vedi broj termina za ispitne rokove i kolokvije. Osobito se to odnosi
na studente prve godine studija koji se u sludaju manjeg neuspjeha odluduju na promjenu studija,
odnosno, ispisivanje s fakulteta sto predstavlja problem i za studenta i njegom obitelj, ali i za fakultet.

Pojava s kojom smo se suodili u ak. g.201812019. godine odnosila se na nagli pad broja upisanih
studenata na prawre fakultete. Konkurencija studijskih programa, negatiwa demografska ketanja,
odlazak mladih ljudi na studij u inozemstvo, odnosno, u druge drZave dlanice EU, ali i lo5a situacija u
pravosudu - sve su to faktori koji su pridonijeli padu interesa za pravni studij. NaS se fakultet s time
nosio l<roz pojadane promotirne aktivnosti u srednjim 5kolama, sudjelovanjem na promotirnim
aktivnostima sveudili5ta, kori5tenjem dru5tvenih mreZa i web portala i na druge nadine. Postigli smo
relativan uspjeh, pa je u ak. g. 201912020. zaustavljen pad pa dak zabiljeZen i lagani porast broja
upisanih. Taj 6e segment rada ostati i dalje wlo vaZanine zavrlava upisom studenta nego i
pokazanom brigom za njegov uspjeh.

Najve6i pad broja studenata biljeZi se kod izvanrednih studenats 5to zradi da njima program kako se
danas izvodi nije dovoljno prilagoden. Iako se fakultet trudi organizirati nastalu u popodnevnim
satima slab odaziv sugerira da to nije dovoljno. Tijekom pandemije COVID 19 na5i su studenti, ali i
nastavnici, uodili prednosti online nastave za ovu kategoriju studenata - asinkrona nastava,
individuald rad, ispiti putem Intemet platformi dopuita im da studij prilagode svojim radnim i
Zivotnim obvezama. Takvu vrstu nastave 6emo promovirati kako bi watili izvanredne studente i
pruzili im odgovaraj uiu kvalitetu.

Student kod nas nije i ne smije biti samo broj, nego mladi dovjek kojije upisao na5 fakultet s

povjerenjem da 6emo mu dati najbolje manje i vje5tine. One su mu nuZne za zapo5ljavanje, a mi mu
moramo u tome pomo6i. I drugi projekt EU kojegje fakultet osvojio u mandatu danainje uprave,
Providentia studiorum iuis -Unapiedenje kvalitete studiranja na prar.nim fakultetima u fIrvatskoj u
wijednosti od 3.543.935,40 kn bespovratnih sredstava financiran iz Europskog socijalnog fonda,
pomodi 6e nam u ostvarivanju toga cilja. Projekt je omogudio, izmedu ostalog, opremanje
informatidke radionice za studente, keiranje softwarea za evidenciju studija kao i financiranje pristupa
znadajnim znanstvenim i strudnim bazama kao Sto su Beck, IUS Info i Ing-registar. U sklopu projekta
osnovat 6emo i karijerni centar i alumni centar kako bismo povezali studij sa svijetom prakse i
pomogli na5im studentima u zapoiljavanju.

Nakon zavrietka integriranog ili strudnog studija studentima nudimo poslijediplomske programe.
Treba proSiriti ponudu na nadin da se nude programi koji su dinamidni i prilago<leni zaposlenim
studentima, koji donose nadogradnju naiim niZim studijskim razinama. Neke od programa ponudit
6emo na engleskom jeziku kako bismo privukli veii broj stranih studenata. S pandemijskim iskustvom
nastave online dlo programa moZe se ponuditi studentima izvan EU koji desto imaju administrativne
pote5ko6e za ulazak i boravak u Hrvatskoj.
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Posebnu pozornost nastavit 6emo ukazivati programu i promociji doktorskog studija kao vaZnom
elementu svake visoko5kolske institucije. Pove6anje broj upisanih na taj studij, ukljuduju6i i strane
studente, ali treba pove6ati i broj obranjenih dokorata. Mjere koje predvidam odnose se na daljnje
privladenje doma6ih i stranih kvalitetnih studenata koz sustav nagrada i stipendija te udinkovitim
proaktivnim mentoriranj em.

Fakultet je i ranije nastojao poticati studente da sudjeluju u nacionalnim i medunarodnim studentskim
natjecanjima u kojima su poludili i lijepe rezultate te ahrmirali i sebe i naS fakultet. LoSa financijska,
ali i kadrovska situacija dovelaje do odustajanja od velikih svjetskih natjecanja kao Sto su bili I'rs
Moot Arbitration uBedu ili Jessup Moot Court t Waslingtonu, ali smo zadrZali praksu sudjelovanja u
regionalnom natjecanju za ljudska prava. Posljednje veliko natjecanje Price Media Moot Court u
Oxfordu na koje se plasirala na5a ekipa ove godine, naZalost, morali smo propustiti zbog pandemije.
Aii su zato studenti uspjeino sudjelovali u Moot Court Croatia dak i u tim izvanrednim okolnostima. U
ranije navedenom projektu EU Pra.ns lurls ukljudena su u financiranje i studentska natjecanja koja
zahtijevajt znatajna financijska sredstva Sto 6e nam olakSati budu6i rad. Poticajnim mjerama prema
studentima, ali i nastavnicima nastojat 6emo se ponovno ukljuditi i u najve6a svjetska natjecanja.

Jedan od ciljeva programa rada u proteklom mandatu odnosio se na rje5avanje problema dostupnosti
zgrade studentima s invaliditetom. Iakoje puno napravljeno u wijeme biv5e uprave i dalje su
studentima u kolicima nedostupni bitni prostori: evidencija studija, knjifica i kantina. U mom
mandatu napravljen je idejni projekt ijavljali smo se na natjedaje, naZalost, do sada bez uspjeha, a
izostalaje i pomo6 sveudili5ta. U sljededem mandalu viSe iemo se posvetiti pronalaZenju sredstava za
realizaciju idejnog projekta kojim bi se uklonile arhitektonske barijere.

2) Znanstveni rad

Fakultet nikada do sada nije uspio ,poru6i" tako velika bespowatna sredstva iz EU projekata kao s

dva gore navedena projekta. Odgovomost fakulteta je da ih ispravno i pravovremeno provede,
ukljuduju6i i svladavanje izazova COVID-l9.

U ovom je periodu uspjeino okondan rad na projektima HRZZ zapotelim ranije i prijavljeno je i
odobreno l2 novih projekata: 7 medunarodnih i 5 doma6ih na razini sveudili5ta. Voditeljima projekata
i projektnim timovima osigurana je bolja institucijska potpora zapoiljavanjem i novim rasporedom
zaposlenika u administraciji. Ve6i broj nastavnika pozvanje da sudjeluje u projeklima na drugim
vanjskim i domaiim institucijama Sto fakultet odobrava i podupire. Nastavnicima koji prijavljuju
projekte i dalje 6e se pruZati potrebna administrativna i druga pomo6. Voditeljima i istraZivadima
potrebno je i dalje pruzati potporu i priznati im taj angaZman u ukupnu optere6enost kao sto to
predvidaju i sklopljeni ugovori.

Nastavljeno je izdavanje Zbomika PFR pod uredniStvom prof. dr. ZeLjka Bartuloviia. Zbomik se

referira u ve6ern broj mjerodavnih b aza, a najvaLntji nspjeh u ovom razdoblju je ulazak u bazu
WoSCC dime Zbomik postaje joS privladniji za autore i izvan naie institucije. Treba dovriiti prelazak
na e-recenzije koje su postale standard u nekim drugim dasopisima i odrZati kvalitetu radova i
recenzij a.

Znanstvena produkcija i vidljivost na5ih nastavnika i dalje imaju prioritet. Nastawicima 6e se
pomagati u objavama radova u prestiZnim dasopisima npr. kroz financiranje lektoriranja na engleskom
jeziku, koz nagrade za radove objavljene u vi5im kategorijama dasopisa i kroz daljnje usustavljanje
radova u bazama uz veliku pomo6 dr. sc. Dejane Golenko, voditeljice hrjiZnice. Modemizacija
knjiZnice koz nabavke i pla6anja baza, repozitoija, kompjuterizacije i otvaranja korisnicima smatraju
se stalnom obvezom. I knjiinicaje adekvatno odgovorila na izazove pandemije i bit 6e spremna i za
eventualrri novi val.
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Fakultet 6e i dalje pomagati organizaciju doma6ih i metlunarodnih konferencija i administratimo i
financijski. Svakaje metlunarodna konferencija dio legitimacije fakulteta i njegove prepomatljivosti.
Rezultati tijekom proteklog mandata potwda su ispunjenja te obveze. U ovo wijeme pandemije
moramo biti spremni i na altemati\.ni pristup uklj utujuti i online konferencije za Sto ie se pribavitr
potrebna oprema i sofrware. Jednako podupirat ie se i sudjelovanja naiih nastavnika na drugim
konferencijama kroz financiranje putnih troikova i sl. Ono Sto nisam voljna podupirati jesu ponekad i
r,,rlo skupe kotizacije.

Studente treba viSe ukljuditi u znanstveni rad, pa ve6 radimo pripreme za zajednidku publikacrju
nastavnika i studenata. Metlu njima treba traZiti i potencijalne nove asistente i suradnike koji ie biti
spremni ako se ukaZe povoljna prilika.

Konadno, studenti kao naii partneri ukljudeni su u ve6inu fakultetskih tijela. Studente bismo morali
animirati da viSe rade u svojim studentskim udrugama, osobito u Studentskom zboru. Novi izbori
zakazari st vet za 15. srpnja i treba im pomo6i da ih dobro organiziraju.

3) Lokalna suradnja

Jedan od ciljeva zapisan u mom programu rada bio je poveiati vidljivost i prisutnost fakulteta u na3oj
zajednici. Lijep podetak oznadilo je obiljeZavanje 45. obljetnice podetka prarmog studija u Rrjeci 2018.
godine. ZabiljeZili smo veliki odaziv pozvanih dionika od lokalne zajednice do predstavnika najvi5ih
sudskih vlasti u drZavi. Sa svima je sklopljen ugovor o suradnji uz prisustvo medija dime smo ispunili
cilj i postavili osnove za daljnju suradnju. Moram sa zadovoljstvom ustwditi da su se nakon toga
javljali i drugi zainteresirani partneri koji danas suraduju s nama kroz razlidite oblike, od klinika do
projekata i konferencija. Izdvojit 6u lrlo uspjeino Savjetovanje Petar Simonetti u Poredu. Svedano
smo obiljeZili 25. obljetnicu tog savjetovanja 2019. godine, a ove godine smo skup, naZalost, odgodili
do jeseni zbog pandemije. I savjetovanje Petar Sarievii postaloj e poznato i pirznato toliko da se i
vanjski dionici pojavljuju kao suorganizatori. Takva praksa je pozitivan primjer koji moramo slijediti i
dalje.

Suradnja s gradom Novim Vinodolskim nastavlja se koz organizaciju meilunarodne Ljetne Skole
ljudskih prava. Strudnjaci iz gradova Rijeka i Opatija ostaju naii partneri u razliditim projektima, a

dobra suradnja razvijat 6e se i s PGZ. Sljedeia faza bit ce razvoj nastavnih i strudnih baza koje iemo
koristiti za praksu na5ih studenata.

Stvorili smo novi vizualni identitet fakulteta ukljuduju6i i novi logo i obrazac za ujednadene PPT
prezentacije 5to uvelike pove6ava vidljivost i prepoznatljivost fakulteta. Uspostavom FB stranice i
Linkedln profila povezali smo se sa zajednicom korisnika druStvenih mreZa. Nastavit 6emo odrZavati i
proiirivati te veze uz pomo6 studenata kojima je nova tehnologijajako bliska. Poticat 6emo i
nastavnike i studente da se i sami ukljude u takve dru5tvene mreZe, jer i one doprinose ve6oj vidljivosti
fakulteta.

Sastavni dio visokoobrazovnih aktivnosti bilo je i razvijanje programa cjeloZivotnog udenja. Osnovali
smo Odbor za cjeloZivotno udenje i akreditirali nekoliko programa koji se uglarmom uspjeino izvode,
kao Sto su to tedajevi talijanskog i njemadkog prava. U tom segmentu nastavljamo rad kako bismo
prirukli ve6i broj zainteresiranih.

4) Metlunarodna suradnja

Medunarodna suradnja obiljeZenaje, naZalost, gubitkom naSe drage profesorice i prodekanice za
medunarodne odnose Nade Bodiroga Vukobrat koja je zapodela mnoge programe i suradnje s

meclunarodnim dimbenicima. Suradnia sa Zakladom Hans Seidel nastavila se i dalie kao i mnose
osobne suradnie orofesorice.
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Intenzi\no surailujemo sa stranim partnerima u organizaciji konferencija, ljetnih 5kola, prijavljivanju
europskih projekata i sl. U razdoblju od 2017 .-2020. sklopljeno je vi5e od 30 novih Erasmus ugovora,
dime su stvorene bitne pretpostavke daljnjeg razvitka Erasmus suradnje u svim njezinim sadrZajnim
pravcima. Trenutno imamo preko 60 sklopljenih Erasmus ugovora. Raste broj dolaznih i odlaznih
studenata, a raste i interes za mobilnost na5eg nastavnog i administrati\tlog osoblja. Zanimljivo je da
smo prepozrati i kao ustanova koja sudjde u razmjeni studenata i osoblja s invaliditetom. I ovdje se
pandemija pokazala kao velika poteiko6a, ali ne i nepremostiva.

Novi veliki izazov i potencljal za ostvarenje snaine intemacionalizacije na5eg Fakulteta nalazi se u
sveudili5nom projektu YUFE podevii od 2020. godine. Naije fakultet metlu prvim sastarnicama na
Sveudili5tu koje imaju sklopljene Erasmus ugovore s YUFE partnerima. U tom smo pogledu wlo
aktir.ni te smo uspostavili uspje5nu suradnju s ostalim prarmim fakultetima u mreZi (Maastricht,
Bremen, Antwerpen, Rim, Madrid, Cipar, Essex, Torun i Eastem Finland University - Yufe Law
mreZa). Sa Sveudili5tem pregovaramo o oblicima suradnje u YUFE mreZi koz e-kolegije, post-
doktoranda i mobilno56u. Treba uspostaviti dugorodne institucijske veze s ustanovama ukljudenima u
mreZu, a joi ve6e benefite imat 6emo nakon Sto UNIRI postane punopravna dlanica.

U Rijeci, 23.06.2020.
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